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 الملخص 
 

 

 
 لملخصا

 

 مىىدى تحديىىد وكيفيىىة ومقاومىىة الىىزلازل، للجسىىور ينشىىائالإ التصىىميم العلاقىىة بىىين نىىاقشي البحىىث هىىذا  
 فىىي الشىىائعة المشىىاكل اسىىتعراض بعىىد وذلىىك القائمىىة البيتونيىىة للجسىىور الأساسىىي الزلزالىىي التصىىميم كفايىىة

 Performance) الأداء علىى المعتمىد التصىميم) الحديثة التصميم فلسفة عرض تم حيث القائمة، الجسور

Based Design. 

 الأمريكيىة التطبيقيىة التكنولوجيىا جمعيىة دليىل فىي المتبعىة الزلزالىي الأداء منهجيىة البحث عرضكما  
(2001 ATC/MCEER)، كاليفورنيىىا مواصىىلات قسىىم دليىىل (Caltrans 2001) الأميركيىىة الجمعيىىة ودليىىل 

   .(AASHTO) المواصلات العامةو  للطرق

 الكىىىودات وفىىق للجسىىىور الزلزالىىي التحليىىىل وأسىىس الزلزاليىىة، القىىىوة تحديىىد طرائىىىق البحىىث وأوضرىىط 
 .المذكورة الثلاث

 المسىتخدمة المىواد لخواص تقييم فيها بما القائمة، البيتونية للجسور الزلزالي التقييم منهجية عرضو   
 فىىي الحديثىىة الطريقىىة علىىى التركيىز تىىم حيىىث الزلزالىىي، والطلىب الزلزالىىي الأداء وتقيىىيم داءالأ هىىدف وتحديىد
 التقييم منهجية تطبيق جرى ثم الجسر، لركيزة الفعلية الانتقال مطاوعة تحديد منهجية عرض وتم التقييم،
 دمشىق، مىن مختلفىة منىاطق في القائمة البيتونية الجسور بعض وأداء الزلزالية الاستطاعة لتقييم المقترحة
 الشىىىعب، قصىىر عقىىدة جسىىرو  قاسىىيون، – دمىىىر جسىىروهىىي  الجسىىور مىىن نمىىىاذج ثىىلاث اختيىىار تىىم حيىىث
 .العالي الهامة وجسر

مناسىىبة مىىن خىىلال  وكتابىىة التوصىىيات التىىي وجىىدتفىىي الفصىىل الأخيىىر  وتىىم تلخىىيص نتىىائج البحىىث 
 البحث والتي أهمها تطوير كود تقييم زلزالي خاص بالجسور بالاستفادة من الكودات العالمية.

 
 

تقيىيم الجسىور القائمىة  –تحليىل لا خطىي  –استجابة زلزالية للجسور  –تحليل زلزالي  ة:الكلمات المفتاحي
 ركائز جسور خرسانية. –



 

 

Abstract 

 

 This research addresses seismic bridge design philosophies, conceptual design and the 

significance of the original seismic design of existing R.C. bridges which followed a brief 

discussion on the common forms of severe damage induced in bridges. 

 This research presented the modern design philosophy (Performance Based Design). Then we 

provide seismic performance criteria specified in the proposed ATC/MCEER  guidelines (2001), 

Caltrans guidelines (2001) and AASHTO specifications (2005). Then the research describe the 

procedures to define seismic load according to the three guidelines specified above. 

 This provided seismic assessment criteria of existing bridges, including assessment of materials 

strengths, limit states and assessment of seismic performance and demand, when the research 

concentrated on the Displacement - based Method (DBM), it added the methodology for ductility 

and force reduction factor evaluation of the bridge bent (pier) and applyed this methodology on 

some existing R.C. bridges in Damascus, which were Dumar-Kassioun, Kaser AL-Shaeb and Al-

Hameh. 

 Finally, the research summarized the results and wrote the recommendations, which see 

appropriate through this research to develop Syrian code specifications for seismic evaluation 

of existing bridges. 
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